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 مدیرعامل شرکت کشت و صنعت و دامپروری مغان :

کارگران کشت و صنعت
 و دامپروری مغان 
ساماندهی می شوند

خیال بافی نماینده مشگین 
شهر در آستانه انتخابات مجلس  

ارشق نقطه شروع 
منطقه آزاد !!

مغان، تراکم کاندیداهای 
مقتدر اما بدون صلاحیت

دادستان شهرستان پارس آباد :
بهداشت عمومی و سلامت 
مردم خط قرمز دستگاه 

قضایی پارس آباد

پرداخت مطالبات گندم کاران
 تا پایان مهر ماه
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نشریه آوای حقیقت: مدیرعامل شرکت کشت و 
صنعت و دامپروری مغان گفت: ۶۰ درصد نیروی 
انسانی این شرکت در ستاد و  ۴۰ درصد دیگر هم 
در واحدهای تولیدی فعال هستند که ساماندهی 

آنها در دستور کار قرار گرفته است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ارس رسا ، صمد 
بهزاد در نشست با شهردار و اعضای شورای شهر 
پارس آباد افزود: ساماندهی کارکنان و کارگران به 
یک چالش  بزرگ در این مجتمع عظیم ملی تبدیل 
فعالان  و  کارگران  داریم  نظر  در  امسال  و  شده 
واحدهای تولیدی در این شرکت بیشتر مورد توجه 

قرار بگیرند.
وی با بیان اینکه صیانت از نیروی انسانی در اولویت 
اصلاح ساختار  کرد:  اظهار   ، است  کاری شرکت 
لازمه این بنگاه اقتصادی جهت پیشبرد هر چه بهتر 
امور بوده و برنامه هایی هم در این زمینه در هیات 

مدیره تدوین شده که در آینده نزدیک عملیاتی 
خواهد شد.

مدیرعامل شرکت کشت و صنعت و دامپروری مغان 
تعامل اعضای هیات مدیره کشت و صنعت مغان را 
در توسعه همه جانبه را قابل توصیف دانست و گفت: 
اعضای هیات مدیره شرکت هر کدام در حوزه ای 
خاص صاحبنظر بوده و در کنار هم با همدلی و 

همراهی در جهت پیشبرد کارها تلاش می کنند.
وی ادامه داد: در حال حاضر آرامش بین کارکنان و 
کارگران شرکت حاکم است و روحیه و انگیزه کاری 

کارکنان نیز بهتر شده است.
صنعت  و  کشت  شرکت  در  سرمایه گذاری 

مغان رونق گرفته است
دامپروری  و  صنعت  و  کشت  شرکت  مدیرعامل 
مغان همچنین با اشاره به رونق سرمایه گذاری در 
رونق  برای  افزود:  مغان  و صنعت  شرکت کشت 

بخش  سرمایه گذاران  با  شرکت  سرمایه گذاری 
نهال  و  بذر  گواهی  موسسه  به ویژه  خصوصی 

مذاکرات لازم در تولید بذور صورت گرفته است.
بهزاد افزود: رشد و پیشرفت شهرستان های مغان 
مرهون فعالیت ۲ شرکت مغان و پارس بوده و حتی 
شیوه زراعت، دامپروری و باغداری منطقه به صورت 
مستقیم متاثر از این بنگاه اقتصادی بوده و مصمم 
هستیم دانش، فناوری و تکنولوژی های نوین را از 
طریق کارشناسان شرکت در اختیار کشاورزان و 

زارعان منطقه قرار دهیم.
که  مغان  دامپروری  و  صنعت  و  کشت  مجتمع 
جهاد  وزارت  مجموعه  زیر  عنوان  به  هم اکنون 
تولید  زمینه  در  می شود،  محسوب  کشاورزی 
محصولات کشاورزی، دامی و صنایع وابسته با ۲ 
هزار و ۷۰۰ نفر نیروی انسانی شاغل فعالیت می کند 
و به عنوان پیشانی تولید بخش کشاورزی استان در 

حال فعالیت و تولید است.
این مجموعه بزرگ اقتصادی به عنوان بزرگترین 
اراضی  داشتن  با  و صنعت کشور  شرکت کشت 
وسیع زراعی به مساحت بیش از ۲۰ هزار هکتار 
باغات میوه،  زمین زراعی، ۲ هزار و ۳۰۰ هکتار 
مجتمع بزرگ دامپروری، کارخانه های قند، لبنیات، 
فرآوری میوه و چند واحد تولید غذای دام و سایر 
نیازهای حوزه کشاورزی از شرکت های منحصر بفرد 

کشور محسوب می شود.
وسعت اولیه کشت و صنعت مغان به عنوان بنگاه 
عظیم اقتصادی در شمال استان اردبیل ۶۰ هزار 
هکتار بود ولی به علت واگذاری به کارکنان، عشایر 
ساکن در محدوده و نیز فروش بخشی از اراضی، 
هم اکنون تنها ۲۷ هزار هکتار در دست کشت و 
صنعت مغان قرار دارد که ۲۳ هزار هکتار آن قابل 

کشت است.
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مصاحبه اختصاصی با دکتر دادگر 
فوق تخصص جراحی ؛

افتخارم این است 
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صیانت 2 هم رسید 
سرک کشیدن به زندگی 
خصوصی و اینترنتی مردم 

با برنامه هفتم
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روابط  امور  گزارش  به  حقیقت:  آوای  نشریه 
عمومی و بین الملل شرکت کشت و صنعت و 
دوست،  مهدی  حسین  دکتر  مغان  دامپروری 
مدیرعامل شرکت مادر تخصصی صندوق حمایت 
کشاورزی  بخش  در  گذاری  سرمایه  توسعه  از 
شرکت؛ امیر حبیب الله سیاری، معاون هماهنگ 
کننده ارتش جمهوری اسلامی ایران و فرمانده 
اسبق نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی؛ 
کمال الدین میرجعفریان، معاون هماهنگی امور 
اردبیل؛ شرکت های مختلف  استاندار  عمرانی 
تجار،  همچنین  تولیدی  و  بازرگانی  تجاری، 
بازرگانان، صادرکنندگان، بازاریابان و آحاد مردم 
از غرفه شرکت کشت و صنعت و دامپروری مغان 
در پنجمین رویداد نمایشگاهی توانمندی های 
روستایی و عشایری تحت عنوان روستاآباد در 

محل مصلای تهران بازدید بعمل آوردند.
 لازم بذکر است؛ صمد بهزاد، مدیرعامل شرکت 
در اولین روز آغاز بکار نمایشگاه توانمندی های 

روستایی و عشایری ضمن حضور در غرفه شرکت کشت و صنعت و 
دامپروری مغان از سایر غرفه ها نیز بازدید بعمل آورد.

 نمایشگاه مذکور به مناسبت گرامیداشت 15 مهر ماه روز ملی روستا 
و عشایر همه ساله با حضور فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان برتر 
در زمینه های انواع فرش، پوشاک، مصنوعات چرمی، مبلمان، صنایع 
غذایی، کشاورزی و صنایع تبدیلی، خشکبار و ادویه جات، صنایع 
شیلاتی، گیاهان دارویی و زینتی، صنایع دستی، صنایع خلاق 

فرهنگی، گردشگری و سایر ارائه دهندگان خدمات مرتبط مستقر در 
روستاها و مناطق عشایری و اطراف آن برگزار می گردد.

امسال  عشایری  و  روستایی  توانمندی های  نمایشگاه  پنجمین   
باحضور یک هزار تولیدکننده از روستا های سراسر کشور از دوازدهم 
لغایت هجدهم مهرماه سالجاری با شعار »روستای مولد- ایران 
آباد« از سوی معاونت توسعه روستایی، مناطق محروم و عشایر 
ریاست جمهوری برگزار شده است که در آن برنامه های مختلفی 

از جمله برپایی 5۰ غرفه ویژه اعم از شرکت 
ها و مجموعه های مردمی و جهادی فعال در 
تولید و همچنین اشتغال روستایی،  حوزه 
اجرای مراسمات آیینی و محلی، اجرای بازی 
های بومی محلی و ویژه برنامه های ورزشی 
محلی، معرفی قومیت ها، برپایی نمایشگاه 
عکس و اکران فیلم مرتبط با روز روستا در 
محل نمایشگاه و برگزاری جشن های آیینی 

روستاییان اجرایی می شود.
 از استان اردبیل نیز ۷۰ غرفه در نمایشگاه، 
عرضه  به  نسبت  و  داشته  فعال  مشارکت 
و  شان  تولیدی  کالاهای  و  محصولات 
همچنین اجرای برنامه های آیینی و هنری 

اقدام می کنند. 
جمعیت  ۲۶درصد  حدود  ها  آمار  طبق   
عشایر  و  دارند  روستاها سکونت  در  کشور 
استان اردبیل با بیش از 1۳ هزار خانوار و 
با ۶۶ هزار و 5۰۰ نفر جمعیت 5.۴ درصد 
جمعیت استان و 5.۶ درصد جمعیت عشایر کشور را تشکیل می 
دهند و سالانه 1۰ هزار و 5۰۰ تن گوشت قرمز، ۴۳ هزار و 5۰۰ 
تن شیر، 15۰۰ تن پشم، 5 هزار و ۴۰۰ تن پنیر، 8 هزار و 1۰۰ 
تن محصولات باغی، ۹۲ هزار تن محصولات زارعی و ۲۳ هزار متر 
مربع صنایع دستی مانند فرش، گلیم و جاجیم تولید می کنند که 
ارزش ریالی آن در طول سال مجموعاً بالغ بر ۶۰ هزار میلیارد ریال 

می باشد.

حضور شخصیت های حقوقی و حقیقی
 در غرفه شرکت کشت و صنعت مغان نمایشگاه توانمندی های روستایی و عشایری کشور

عطش ترک ها، آذری ها و صهویونیست ها 
برای ایجاد خطر ژئواستراتژیک علیه ایران

ناصر نوبری )دیپلمات(

روشن است که ترک ها و صهیونیست ها با موقعیتی که به 
دست آورده اند و جای پایی که محکم کرده اند همراه با عطش 
آذری  ها، مجدانه به دنبال گسترش نفوذ خود بوده و قفقاز را 
به یک مزاحمت فعال دائمی و خطرناک ژئواستراتژیکی علیه 

جمهوری اسلامی ایران تبدیل می کنند
به گزارش دیپلماسی ایرانی، ۳۰ سال پیش در زمان جنگ 
اول قره باغ، مهم ترین نگرانی قدرت های جهانی آن بود که 
در اثر چسبندگی ناشی از شیعه بودن و آذری بودن و علاقه 
عمیق مردم جمهوری آذربایجان به ایران، جنگ قره باغ و فشار 
ارمنستان منجر به اتحاد یا الحاق جمهوری آذربایجان به ایران 
شود؛ به ویژه آنکه اتحاد شوروی تازه فروپاشیده و جمهوری 
تازه استقلال یافته آذربایجان دچار بی ثباتی و بی پناهی بود. 
این نگرانی مشترک واشنگتن، مسکو، لندن و پاریس بود. 
آمریکایی ها جهت تمرکز و هماهنگی با مسکو، یک نماینده 
ویژه به نام »ونس« تعیین کرده و به منطقه اعزام کردند. 
مأموریت ویژه و اصلی »ونس« این بود که با هماهنگی با 
مسکو، پاریس و لندن، بحران را طوری مدیریت کند که مانع 

تحقق خطر فوق الذکر و نزدیکی باکو به تهران شود.
با توجه به اینکه ارمنستان بخش بزرگی از اراضی آذربایجان 
را در منطقه قره باغ و حتی بخش وسیعی از اطراف آن را 
سمت  به  را  ایران  دیپلماسی  »ونس«،  بود،  کرده  اشغال 
»بی طرفی منفعل« سوق داد. به این ترتیب که آتش بس را 
با حفظ مناطق اشغالی توسط ارمنستان و بدون عقب نشینی 
به مرزهای بین المللی برقرار کرد و عملا وزارت خارجه ایران 
با  را هم به برقراری چنین آتش بسی راضی کرد. »ونس« 
هماهنگی با روس ها برای اینکه نقش ایران را در رضایت و 
برقراری این آتش بس برجسته جلوه دهد، ایران را در نظارت 
نیز  ایران  خارجه  وزارت  و  داد  مشارکت  آتش بس  این  بر 
خوشحال از این نقش، چند دیپلمات خود را برای نظارت 
بر این آتش بس به نقاط حائل فرستاد و آن را پرسروصدا در 
رسانه ها منعکس و به آن مباهات کرد. به این ترتیب موضع 
ایران در قبال بازگشت به مرزهای بین المللی صرفا در لفظ 
باقی ماند و عملا ایران با تثبیت مرزهای اشغالی آذربایجان 

توسط ارمنستان همراه شد.
ایران در زمان جنگ ایران و عراق، وقتی اراضی ایران در اشغال 
عراق بود، هر آتش بسی را بدون عقب نشینی و بازگشت به 
مرزهای بین المللی رد می کرد و هر نوع ندای آتش بس در 
چنین شرایطی را جانبداری از عراق متجاوز برمی شمرد. اما در 
قفقاز عملا با چنین نسخه ناعادلانه ای برای مناقشه آذربایجان 
و ارمنستانه همراهی کرد. این غده ای بود که آمریکایی ها 
با هماهنگی روس ها در قفقاز کاشتند و عملا ایران را در 
موقعیتی قرار دادند که در تثبیت اراضی اشغالی آذربایجان 
توسط ارمنستان همراهی کرد. به این ترتیب ایران عملا به 
سمت ارمنستان سوق داده شد و موجب عقده و دلگیری و 
نارضایتی عمیق آذری ها که سرزمینشان اشغال شده بود، شد.

یادداشت خبرنگار
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تحلیل انتخابات؛ دوره دوازدهم

کدام کاندیداها
ظرفیت کسب کرسی 

بهارستان را دارند



حجاب  مسئله  حقیقت:  آوای  نشریه 
سالهاست که به دغدغه ي بسیاري از افراد 
جامعه تبدیل شده است " در حال نیز حاضر 
موضوع  به  نسبت  متفاوتي  هاي  دیدگاه 
حجاب و الزام آور بودن آن وجود دارد. نتایج 
حاصل از رعایت حجاب آنقدر مهم است که 
زنان مومن با رغبت آن را پذیرا مي شوند و 
البته این رغبت زماني شکل مي گیرد که 
زنان و مران به فلسفه ،آثار و اهداف حجاب 
توجه داشته باشند. حجاب محدودیت هایي 
را براي زنان به همراه ندارد و مانع حضور 
اجتماعي  فعالیت هاي  در عرصه ي  آنان 

نیست.
اصولا مسئله حجاب ،با حضور زن در جامعه 
و فعالیت هاي اجتماعي و در جمع بیگانگان 
معنا مي یابد.یعني آنجا که از حریم خانواده 
و محدوده خانه خارج مي شود،باید حقوق 
اجتماع و و مصلحت عام جامعه را به پاکي و 
طهارت آن رعایت کند. ما با چشم خود گروه 
گروه زنان را مي بینیم که با داشتن حجاب 
اسلامي در همه جا حاضرند : در ادارات،در 
بیمارستان ها و مراکز بهداشتي و در مراقبت 
هاي پزشکي و حتي در زمان جنگ چنین 
وضعیتي پاسخ مناسبي براي این شبهات 
است. اگر ما در گذشته از )امکان( چنین 
برابر  در  امروز  گفتیم  مي  سخن  چیزي 
دلیل  بهترین  و  ایم  قرارگرفته  آن  )وقوع( 

براي امکان چیزي وقوع آن است.

هرعملي که افراد جامعه انجام مي دهند، 
درنگاه کلان ،اثرمستقیم در اجتماع دارد.این 
که گفته مي شود نمي بایست با اجبار مردم 
عمل  درباره  وادارساخت،این  عملي  به  را 
فردي وشخصي در محیط وحریم خصوصي 
آن  پذیرش  و  شهروندي  عنوان  اما  است 
مقتضیاتي دارد که از جمله ي آنها عمل به 
قانون اجتماعي است.وقتي نوع پوشش ما در 
اجتماع بر روي روح و روان دیگران و حتي 
در رفتار آنان تاثیر میگذارد. چگونه میتوان 
حجاب را یک مسله ي فردي قلمداد نمود؟ 
با نگاهي اجمالي به فواید حجاب در ابعاد 
فردي و اجتماعي میتوان دریافت که مسئله 
حجاب هیچ ارتباطي با زمان و مکان ندارد. 

الف(فواید فردي :1.برخورداري از امنیت و 
قرار نگرفتن در معرض آزار و اذیت دیگران:با 
نگاهي به اجتماع و رویداد هاي آن،متوجه 
مناسب  پوشش  از  که  زناني  شویم  مي 
برخوردار نیستند، بیشتر مورد آزا و اذیت 
واقع مي شوند. در واقع ، بد پوششي آنها 
چراغ سبزو علامتي است  براي کساني که 
به دنبال هوسراني هستند. طبق آمار،۹8 
قرار  خیاباني  آزار  مورد  که  زناني  درصد 
میگیرند، بد حجاب هستند. زنان و بانوان 
عفیف و با حجاب، از چنان نیروي بازدارنده 
تي برخوردارند که تجاوز پیشگان و چشم 
چران ها را از حریم و منزلت والاي خویش 
میرانند و آنان را از چشم طمع و خواست 
هاي شیطاني باز مي دارند. ۲. برخورداري از 
بهداشت رواني و احساس آرامش بیشتر. ۳. 
حفاظت از وقار، شخصیت، کرامت، اصالت و 

عظمت زن 
ب( فواید اجتماعي :1. استحکام بخشیدن 
به کانون خانواده : حجاب موجت استحکام 
پیوند جامعه ي کوچک خانواده مي شود 
که بقاء و استحکام جامعه بزرگ را در پي 
دارد. بي بندو باري و زیر پا گذاشتن ارزش 
هاي اخلاقي ، نهاد خانواده را از معنویت، 
صفي و پاکي تهي مي سازد و موجب از هم 
گسیختگي عاطفي مي شود. واقعیت این 
است مردان اگر به راحتي و به آساني در 
تمام صحنه هاي اجتماع دسترسي به زنان 
داشته باشند ، ضمانتي براي اثبات محبت و 
دلبستگي آنان به همسرانشان وجود نخواهد 
آرامش  و  رواني  تعادل  حفظ   .۲ داشت. 

جامعه و...
اداره برآورد اجتماعي معاونت فرهنگي 
واجتماعي فا.استان اردبیل
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به عبارتی زندگی کابران ایرانی زیر ذره بین 
می رود و پردازشگران این داده ها خواهند 
دانست که کاربر x کجا رفت؟ چه خریدی 
انجام داد؟ از کدام مسیر رفت و از کدام 
مسیر برگشت؟ جست وجوهای اینترنتی او 

چه بود و حتی چه دانلود کرده است!
نشریه آوای حقیقت: طرح صیانت از فضای 
مجازی جدید هم رسید  رصد اطلاعات 
کاربران در ایران، این بار در ابعاد گسترده تر 
صورت می گیرد. این خوابی است که برنامه 
هفتم توسعه برای پلتفرم ها و کابران ایرانی 
دیده و در آستانه تصویب است. آنطور که  
در برنامه هفتم آمده مانند رصد کاربران 
و رتبه بندی شهروندان در چین است که 
گاهی از برخی خدمات عمومی هم محروم 

می شوند
بحث لایحه برنامه هفتم توسعه، هر روز 
داغ  آن  رویکردهای  از  تازه ای  کشف  با 
می شود و این بار خبر رسیده که براساس 
یکی از بندهای آن سکوهای آنلاین موظف 
به ارسال اطلاعات کاربران ایرانی و جمع 

آوری آنان از اینترنت می شوند
و  اعتراضات  از  پس  ایران  در  اینترنت 
حوادث 1۴۰1، با محدودیت و فیلترینگ 
شبکه های اجتماعی مواجه شد. گزارش ها 
فیلترینگ  وجود  با  که  می دهند  نشان 
اینترنت و فیلتر بودن تلگرام، اینستاگرام 
و توییتر در ایران، هنوز جمعیت چند 1۰ 
میلیونی کاربران ایرانی در این سه پلتفرم 

حضور دارند.
هفتم  برنامه  لایحه  این  بر  علاوه  حالا   
ارائه داده که بر اساس  توسعه ماده ای را 
آن تمام پایگاه های دارای داده، به صورت 
برخط موظف به ارسال اطلاعات کاربران 
ایرانی به سامانه رصد سبک زندگی مردم 
می شوند. به عبارتی با تصویب این لایحه، 
همه اطلاعات کاربران ایرانی در سامانه ای 

زیر ذره بین می رود و کنترل می شود.
به عبارتی زندگی کابران ایرانی زیر ذره بین 
می رود و پردازشگران این داده ها خواهند 
دانست که کاربر x کجا رفت؟ چه خریدی 
انجام داد؟ از کدام مسیر رفت و از کدام 
مسیر برگشت؟ جست وجوهای اینترنتی او 

چه بود و حتی چه دانلود کرده است!
 ۷5 ماده  نیوز  تجارت  گزارش  براساس 
برنامه هفتم توسعه نقض آشکار زندگی 
خصوصی مردم ایران است؛ رصد رفت و 
و فروش و… مردم موردی  آمد و خرید 
است که دولت گزارش آن را از پلتفرم های 
ظاهرا  حساب،  این  با  می خواهد.  آنلاین 
لوای  ذیل  صیانت  طرح  از  هایی  بخش 

توسعه اجرا می شود.
ماده ۷5 برنامه هفتم توسعه که تعدادی از 
نمایندگان مجلس آن را سرک کشیدن به 
حریم شخصی مردم و رصد همه جزییات 
زندگی خصوصی آن ها می دانند،  همراه با 
دیگر مواد برنامه هفتم در آستانه تصویب 
ماده  این  از  هدف  دارد.  قرار  مجلس  در 
مردم  اخلاق  و  دینداری  میزان  سنجش 

اعلام شده است.
قرار است این اقدام با راه اندازی سامانه ای 
از سوی وزارت ارشاد انجام شود. اطلاعات 
و داده های مورد نیاز آن نیز باید از داده های 
در  کاربران  اطلاعات  و  ایران  آمار  مرکز 

سکوهای داخلی تامین شود.
در متن ماده ۷5 آمده است: »دستگاه های 
اجرایی و دارندگان پایگاه های داده موضوع 
ارائه  به  نسبت  هستند  مکلف  بند  این 
سامانه  این  به  داده ها  جامع  و  مستمر 

به صورت برخط اقداما کنند.«
همه  ماده،  این  تصویب  صورت  در 
مردم  استفاده  مورد  داخلی  پلتفرم هایی 
مسائل  جزیی ترین  می شوند  موظف 
شخصی تک تک کاربران خود را،  اعم از 
رفت و آمدهای درون و بیرون شهری، هر 
وسیله ای که خرید یا فروش  می کنند و 
حتی غذا و محصولاتی را که از سوپرمارکت  
سفارش می دهند، به صورت مستمر به این 

سامانه گزارش کنند.
به همین خاطر است که رشیدی  کوچی 
نماینده مجلس درباره آن و در گفت وگو 
با شرق گفته است: »ماده ۷5 برنامه هفتم 
کار  این  اسم  چون  است،  نگران کننده 
شخصی  حریم  در  سرک کشیدن  دیگر 
کنار  را  آن  وقتی  چون  نیست؛  افراد 
برخی تکه های پازل در جاهای دیگر قرار 
می دهم، متوجه می شوم برخی قصد دارند 
همه شئون زندگی خصوصی مردم را رصد 

کنند.«
نوری قزلجه رئیس فراکسیون مستقلین 
کرده  اعلام  ماده  این  درباره  نیز  مجلس 
است »افرادی با نوع نگاه خاص خود عطش 
شدیدی برای ورود به حریم شخصی افراد 
و نقض حریم خصوصی آنها دارند؛ در حالی 
که سرک کشیدن به حریم شخصی افراد 

مذموم و غیرقانونی است.«
چابهار  نماینده  سعیدی،  معین الدین 
دارد:  نظری  چنین   ۷5 ماده  درباره  نیز 
به  نداریم  حق  اساسی  قانون  »براساس 
حریم شخصی افراد وارد شویم. بنده نه تنها 
بابت چنین موضوعی متحیرم؛ بلکه بسیار 
متأسفم و امیدوارم نمایندگان نسبت به 

حذف این ماده اقدام کنند.«
باقر انصاری، عضو هیات علمی دانشکده 
حقوق دانشگاه شهید بهشتی نیز در انتقاد 
از ماده ۷5 در گفت وگویی با روزنامه دنیای 
اقتصاد و تلاش دولت برای کسب درآمد از 
اطلاعات خصوصی کاربران گفته بود:  »یکی 
از مشکلاتی که این لایحه دارد این است 
که بخش خصوصیا باید داده   های خودش 
را به اشتراک گذاشته و در دسترس دیگران 

قرار دهد.
این، به نظر می   رسد دولت هم  بر  علاوه 
یک کسب   وکاری برای خودش پیش بینی 
کرده که از محل این داده   ها درآمد داشته 
از  یکی  به  باید  داده   ها  جابه جایی  باشد. 

کمیسیون   های زیرمجموعه
مرکز ملی فضای مجازی ارجاع شود و آنها 
درباره این فرآیند تصمیم   گیری کرده و در 
رویه   ای  این  کنند.  دریافت  پول  آن  ازای 

است که در هیچ جای دنیا سابقه ندارد.«
علاوه بر این بخش نگران کننده، دیگر نقطه 
اشتراک ماده ۷5 لایحه برنامه هفتم توسعه 
با طرح صیانت یعنی رصد و پردازش داده ها 
و محتوای فضای مجازی است. چون طبق 
ماده 15 طرح صیانت نیز »ذخیره سازی 
و پردازش داده های کاربران ایرانی مطابق 
مصوبات شورا و ضوابط و مقررات مربوط« 

باید اجرا شود.
به نظر می رسد دولت قصد دارد جزئیات 
طرح صیانت را که با مخالفت و واکنش 
شدید افکار عمومی مواجه شده بود، به این 
شکل  و از راه های فرعی در قالب قوانین 

دیگر به تصویب برساند.
 نقطه مشترک طرح صیانت و برنامه 

هفتم
ماده ۷5  و  صیانت  طرح  مشترک  نقطه 
لایحه برنامه هفتم توسعه، رصد و پردازش 
داده ها و محتوای فضای مجازی است. طبق 
ماده 15 طرح صیانت نیز »ذخیره سازی و 
مطابق  ایرانی  کاربران  داده های  پردازش 
مصوبات شورا و ضوابط و مقررات مربوط« 

باید اجرا شود.
ضمن آنکه بر اساس ماده 1۶ این طرح، 
به  مجازی  فضای  خدمات  ارائه دهندگان 
منظور سالم سازی محتوای فضای عمومی 
راسا  موظف اند  مجازی،  فضای  خدمات 
مطابق فهرست و ضوابط اعلامی کارگروه 
تعیین مصادیق محتوای مجرمانه، حداکثر 
ظرف مدت 1۲ ساعت محتوای مجرمانه 
به  را  مربوط  گزارش  و  پالایش  را  مذبور 
نمایند.  ارسال  مذکور  کارگروه  دبیرخانه 
بر اساس تبصره ۲ در ماده 1۶، »پالایش 
محتوا به دستور کارگروه تعیین مصادیق 
محتوای مجرمانه و مقامات قضایی بلافاصله 

قابل اجراست«.

تفاوت ماده 1۶ طرح صیانت با ماده ۷5 
لایحه برنامه هفتم توسعه در مجرمانه بودن 
محتوای فضای مجازی و نقطه مشترک 

این دو ماده همان پالایش محتواست.
اما برنامه هفتم توسعه گامی بزرگ تر از 
رصد  آن  و  است  برداشته  صیانت  طرح 
موظف  و  ایرانی  کاربران  داده های  تمام 
شدن تمام پایگاه های دارای داده به ارسال 

اطلاعات به سازمان های تعیین شده است.
ماجرای تعرفه گذاری برای اینترنت 

خارجی چیست؟
از  دیگر  یکی  انلاین  عرشه  گزارش  به 
به  نیز  برنام ههفتم  بندهای مهم لایحه 
ماده 1۹ لایحه برمی گردد که در آن آمده 
است: »در راستای افزایش ترافیک داخلی 
ترافیک  کل  از   )۷۰%( درصد  هفتاد  به 
کاربران و حمایت از مالکان حقوق محتوا 
و کاربر نهایی تولیدکننده-مصرف کننده 
محتوا در زنجیره ارزش و زیست بوم فضای 
مجازی، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
مکلف است مدل اقتصادی و نظام تعرفه 
گذاری آن را با همکاری مرکز ملی فضای 
مجازی تهیه و به تصویب کمیسیون تنظیم 
گزارش  که  موضوعی  برساند«.  مقررات 
تحلیلی ما، چرایی حساسیت بحق افکار 
عمومی و متخصصان حوزه آی تی به آن 

را روشن می سازد.
هفتم  برنامه  لایحه   1۹ ماده  در  آن چه 
توسعه، بیش از همه نگران کننده است 
جملات پایانی آن و تکلیفی است که برای 
وزارت ارتباطات مشخص کرده است: »تهیه 
مدل اقتصادی و نظام تعرفه گذاری«. همه 
آن چه تا بدین جای گزارش مطرح شد، 
فعلی  بود که سیاست  این  نشان دهنده 
فضای مجازی، قطعا نمی تواند و نتوانسته 
است پاسخ کافی برای ذائقه و نیاز مخاطب 
ایرانی داشته باشد و با این اوصاف، احتمالا 
تعرفه  افزایش  سیاست  ارتباطات،  وزارت 

اینترنت بین الملل را دنبال خواهد کرد.
خروجی این سیاست هم چیزی نخواهد بود 
جز افزایش هزینه اینترنت در سبد خانوار. 
سال گذشته، سهم اینترنت در هزینه ماهانه 
خانواده ها 8.۳ درصد اعلام شد، آن هم در 
حالی که این هزینه در کشورهایی مانند 
جنوبی،  کره  و  فرانسه  دانمارک،  آلمان، 
اقتصاد«  »دنیای  است.  درصد  یک  زیر 
در گزارشی می گوید: »طبق بررسی های 
موسسه پژوهشی NUMBEO هزینه 
ارتباطات اینترنتی در ایران حدود ۴۷/ ۲۰ 
دلار در ماه برآورد شده و این عدد ایران 
را در جدول کشورهای دارای گران ترین 
ارتباطات اینترنتی، در رده ۷۹ جای داده 

است. «
حالا با تکلیفی که برنامه هفتم برای وزارت 
ارتباطات مشخص کرده است و با توجه به 
مصرف و نیازی که از سبد مصرف خانوار 
قابل حذف نیست، احتمالا این عدد رشد 
قابل توجهی پیدا خواهد کرد؛ این یعنی، 

افزایش نارضایتی اجتماعی.
شرق  روزنامه  نیز  امسال  مرداد  سوم 
گزارشی در همین خصوص منتشر کرده 
بود که در پی می آید:اگرچه طبق قانون 
اساسی حفظ کرامت انسانی و آزادی های 
مدنی حق مسلم همه شهروندان است و 
شخصی  حریم  حفظ  قانون،  روح  طبق 
همه افراد برای دولت از اصول مهم است؛ 

اما به نظر می رسد جریان فکری خاصی 
شخصی  حریم  شکستن  با  دارند  سعی 
ورود  آنها  مسائل  به خصوصی ترین  افراد 
کنند و همه جزئیات زندگی شخصی و 
عمومی جامعه را مورد بررسی قرار دهند. 
جلال  به تازگی  که  است  موضوعی  این 
شوراها  کمیسیون  عضو  رشیدی کوچی، 
نسبت  مجلس،  در  کشور  داخلی  امور  و 
به آن موضع گرفته و اعلام کرده که این 
رفتار نقض حریم شخصی افراد است و او 
معنی واقعی این اقدام دولت را نمی فهمد. 
این طور که شواهد امر نشان می دهد، ماده 
۷5 لایحه برنامه هفتم توسعه که دولت 
صحن  به   1۴۰۲ خرداد   ۲8 سیزدهم 
علنی مجلس آورد، وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی را مکلف کرده تا سامانه رصد
تا  بیایند  مجلس  به  دعوت  کنیم  اده 
مشخص شود ماده ۷5 برنامه هفتم چه 
نیت و پشت پرده ای دارد، بعد درباره آن 

تصمیم گیری کنیم«.
او در پایان افزود: »احتمالا این ماده یکی از 
موضوعات چالشی در زمان بررسی جزئیات 
در صحن علنی خواهد بود و نمایندگان به 
این ماده حساسیت نشان دهند؛ البته این 

حساسیت را بالا خواهم برد«.
تحمیل  به دنبال  اقلیت  تفکر  یک 
خواست غیرقانونی خود به اکثریت 

است
فراکسیون  رئیس  نوری قزلجه،  غلامرضا 
مستقلین مجلس یازدهم نیز در تشریح 
به »شرق«  برنامه هفتم  ماده ۷5 لایحه 
گفت: »ماده ۷5 و بندهای ذیل آن از جمله 
مواد نامناسب برنامه هفتم توسعه است؛ اول 
اینکه چون درباره مسائل فرهنگی است، از 
اهمیت بالایی برخوردار است. دوم اینکه 
این ماده با فکر بسته و خاصی نوشته شده، 
فکری  جریان  یک  محصول  که  تفکری 

خاص است که دچار تحجر شده است«.
او افزود: »این جریان فکری باید بداند این 
ایرانی  جامعه  با  برخوردها  و  نگاه ها  نوع 
جواب  قطعا  و  است  تضاد  در  امروزی 

نمی دهد«.
رئیس فراکسیون مستقلین مجلس یازدهم 
اظهار کرد: »این رفتار مغایر اصول قانون 
اساسی است و با روح قانون منافات دارد. 
قانون اساسی به انسان ارزش داده و حفظ 
لذا  است.  مهم  برایش  انسان ها  کرامت 
آنچه در جامعه باید ساری و جاری باشد، 
افراد قلیلی که  اراده  نه  اراده ملت است؛ 
می خواهند در این برنامه خواست خود را 
برخلاف قانون به اکثریت برای پنج سال 

تحمیل کنند«.
نماینده مردم بستان آباد در مجلس اظهار 
امیدواری کرد: »امیدواریم این اتفاق نیفتد 
و در کمیسیون تلفیق برنامه هفتم این ماده 

حذف شود«.
افراد  به حریم شخصی  نداریم  حق 

ورود کنیم
معین الدین سعیدی، نماینده مردم چابهار 
انتقاد به ماده  در مجلس یازدهم نیز در 
۷5 برنامه هفتم توسعه، به »شرق« گفت: 
»بدترین نوع مواجهه ای که یک دولت با 
باشد  داشته  می تواند  خود  ولی نعمتان 
همین برخورد است. براساس اصول مصرح 
که  ما  دینی  آموزه های  و  اساسی  قانون 
تأکید بر لا تجسس دارند، حق نداریم به 

حریم شخصی افراد وارد شویم«. او ادامه 
داد: »اخیرا با چند نفر از کسانی که به این 
مسائل ورود می کنند صحبتی داشتم؛ اما 
در واقع هیچ توجیهی برای این رفتار خود 

ندارند«.
می خواهد  »دشمن  کرد:  تأکید  سعیدی 
با این اقدامات به فاصله های بین مردم و 
مسئولان دامن بزند و التهاب ایجاد کند و 
در دل مردم نگرانی به وجود آورد«. نماینده 
مردم چابهار در مجلس یازدهم اضافه کرد: 
»بنده نه تنها بابت چنین موضوعی متحیرم؛ 
بلکه بسیار متأسفم و امیدوارم عزیزانمان در 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه نسبت 

به حذف چنین ماده ای اقدام کنند«.
نمایندگان، برخی  این  بر اظهارات  علاوه 
راستای  در  را  دولت  اقدام  این  دیگر 
راه اندازی اینترنت ملی با هدف رصد همه 
شخصی ترین  حتی  و  زندگی  جزئیات 
رفتارهای آنلاین مردم می دانند. امری که 
در تضاد با قانون اساسی است. باید منتظر 
ماند و دید که اهالی بهارستان که وظیفه 
قانون گذاری را بر عهده دارند، در کمیسیون 
تلفیق و حتی در صحن علنی تن به چنین 
صورت  در  و  می دهند؟  ماده ای  و  بند 
نگهبان  شورای  مجلس،  در  آن  تصویب 
که وظیفه انطباق مصوبات مجلس با قانون 
اساسی را بر عهده دارد، چنین مصوبه ای را 

تأیید می کند؟
شاخص های  مستمر  سنجش  و  پایش 
مردم  زندگی  سبک  و  عمومی  فرهنگ 
به  که  لایحه  این  در  کند.  راه اندازی  را 
موضوعات اقتصاد دیجیتال، فرهنگ، امنیت 
و سایر مسائل مهم پرداخته شده، بندی 
درج شده که به باور برخی کارشناسان و 
نمایندگان مجلس به معنای دخالت دولت 
در زندگی شخصی افراد است. به موجب 
توسعه  هفتم  برنامه   ۷5 ماده  از  بندی 
و  پایش  رصد  سامانه  راه اندازی  وظیفه 
فرهنگ  شاخص های  مستمر  سنجش 
وزارت  به  مردم  زندگی  و سبک  عمومی 
ارشاد محول شده است. وظیفه ای که این 
وزارتخانه را ملزم می کند با هماهنگی مرکز 
آمار داده های آماری موردنیاز از »معنویت« 
افراد به طور دقیق و آنلاین جمع آوری شود. 
همچنین به دستگاه های اجرائی و دارندگان 
پایگاه های داده تأکید شده است که نسبت 
به ارائه مستمر و جامع داده ها به این سامانه 
به صورت برخط اقدام کنند. مسئله ای که 
و  است  افراد  نقض کننده حریم شخصی 
در مغایرت با اصول قانون اساسی مبنی بر 
آزادی های مدنی و حقوق شهروندی است. 
ازاین رو با برخی نمایندگان از جمله جلال 
و  نوری قزلجه  غلامرضا  رشیدی کوچی، 
معین الدین سعیدی درباره ماده جنجالی و 
غیرقانونی ۷5 برنامه هفتم توسعه گفت وگو 
کردیم. اظهاراتی که با ابراز نگرانی و تعجب 
از سوی این نمایندگان مجلس بیان شد و 
بیش از پیش نشان داد این اقدام دولت تا 

چه حد خطرناک است.
برخی قصد دارند همه شئون زندگی 

خصوصی مردم را رصد کنند
کمیسیون  عضو  رشیدی کوچی،  جلال 
درباره  کشور،  داخلی  امور  و  شوراها 
 ۷5 ماده  نویسندگان  هدف  مبهم بودن 
لایحه برنامه هفتم توسعه مبنی بر تشکیل 
مستمر سبک  و سنجش  رصد  »سامانه 
زندگی مردم« گفت: »سؤال اساسی این 
است که »رصد معنویت« به چه معنایی 
است؟ بارها این ماده را خواندم اما متوجه ن

در  ماده  این  تدوین کننده  هدف  شدم 
قرار  آیا  سنجش معنویت مردم چیست. 
است برای سنجش معنویت مردم، از آنها 
خواسته شود که تعداد عبادت روزانه خود 
را اعلام کنند؟ واقعیت این است که هرچه 
این ماده را خواندم متوجه معنی آن نشدم. 
بخوانید  را  این ماده  بهتر است شما هم 
شاید متوجه مفهوم و نیت نویسندگان آن 

بشوید«.

او به متن ماده ۷5 برنامه هفتم توسعه اشاره 
برنامه  کرد و گفت: »در ماده ۷5 لایحه 
هفتم توسعه آمده است »به منظور احصای 
دقیق و برخط داده های آماری مورد نیاز 
به جهت تسهیل پردازش و تحلیل دقیق 
و  فرهنگ  وزارت  مناسب،  بستر  ایجاد  و 
ارشاد با هماهنگی مرکز آمار مکلف است 
نسبت به راه اندازی سامانه رصد، پایش و 
فرهنگی  شاخص های  مستمر  سنجش 
عمومی و سبک زندگی مردم اقدام نماید!«. 
رشیدی کوچی اظهارکرد: »من متوجه این 
ماده نمی شوم و نمی دانم بر چه اساس و 
دلیل و هدفی چنین ماده ای باید در برنامه 
هفتم توسعه گنجانده شود؟ موضوعی که 
باعث تعجب من است و وقتی می گویم این 
ماده را نمی فهمم یعنی درکی از دلیل آن 
ندارم؛ برخی با نیت خاص درباره من مقاله 
می نویسند »نماینده ای که نمی فهمد« این 

جای تأسف دارد«.
این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی 
کشور ادامه داد: »معنی این ماده این است 
آمار  مرکز  با هماهنگی  ارشاد  وزارت  که 
سبک  که  کند  راه اندازی  سامانه ای  باید 
زندگی مردم را رصد کند. به همین دلیل 
من متوجه نمی شوم که چرا باید سامانه ای 
و  مردم  زندگی  سبک  که  شود  طراحی 

معنویت آنها را رصد کند؟«.
رشیدی کوچی تصریح کرد: »با توجه به 
قبل  باید  ماده  این  بودن  مبهم  و  گنگ 
از هر چیزی منظور و هدف پشت پرده 
این کار آن هم در قالب برنامه پنج ساله 
کارشناسان  از  لذا  توسعه مشخص شود. 
را  هفتم  برنامه   ۷5 ماده  که  کسانی  و 
نوشته اند می خواهم به کمیسیون مربوطه 
بیایند و درباره هدف خود درباره این ماده 
توضیح بدهند. این ماده بسیار گنگ است 
و هر چیزی که گنگ و غیرشفاف باشد 

نگران کننده است«.
نماینده مردم مرودشت در مجلس یازدهم 
افزود: »اسم این کار دیگر سرک کشیدن 
شخصا  نیست؛  افراد  شخصی  حریم  در 
دراین باره حساسیت دارم و وقتی آن را کنار 
برخی تکه های پازل در جاهای دیگر قرار 
می دهم، متوجه می شوم برخی قصد دارند 
همه شئون زندگی خصوصی مردم را رصد 

کنند و این کار بسیار نگران کننده است«.
داد:  ادامه  مجلس  در  مرودشت  نماینده 
»وجود یا عدم وجود معنویت و حتی میزان 
پس  است  شخصی  کاملا  موضوعی  آن، 
اینکه بخواهند اطلاعات مردم را به بهانه 
راه اندازی چنین سامانه ای بگیرند مصداق 
بارز نقض حریم شخصی و خصوصی مردم 

است«.
مجلس  شفافیت  فراکسیون  سخنگوی 
»باید  کرد:  تصریح  همچنین  یازدهم 
مشخص شود هدف دولت از گنجاندن این 
ماده در برنامه هفتم توسعه چیست؟ حتما 
این موضوع را به طور ویژه پیگیری می کنم. 
البته باید دید چه کسانی، چه اهدافی در 
ذهنشان بوده که چنین ماده ای با چنین 
ادبیاتی را در برنامه هفتم توسعه که یک 
برنامه پنج ساله است گنجانده اند؟ به نظر 
می رسد باید دقت نظر بیشتری نسبت به 

ماده ۷5 برنامه هفتم بشود«.
در  هم  اینکه  بیان  با  رشیدی کوچی 
در  هم  هفتم،  برنامه  تلفیق  کمیسیون 
ماده  این  به  نسبت  باید  علنی  صحن 
حساسیت بیشتری نشان دهیم، تأکید کرد: 
»باید از کارشناسان و نویسندگان این ماده 
دعوت  کنیم به مجلس بیایند تا مشخص 
شود ماده ۷5 برنامه هفتم چه نیت و پشت 
پرده ای دارد، بعد درباره آن تصمیم گیری 

کنیم«.
او در پایان افزود: »احتمالا این ماده یکی از 
موضوعات چالشی در زمان بررسی جزئیات 
در صحن علنی خواهد بود و نمایندگان به 
این ماده حساسیت نشان دهند؛ البته این 

حساسیت را بالا خواهم برد«.

صیانت 2 هم رسید /سرک کشیدن به زندگی خصوصی و اینترنتی مردم با برنامه هفتم

نشریه آوای حقیقت: دادستان شهرستان پارس آباد با اشاره به تعطیلی یکساله کشتارگاه صنعتی شهرستان پارس آباد، گفت: سلامت مردم برای ما دارای اهمیت بوده و در اولویت است و در این خصوص تحت هیچ شرایطی نمی توانیم اغماض کنیم. ، فیروز فرهانی 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: کشتارگاه صنعتی پارس آباد از آذرماه سال 1۴۰1 به علت مشکلات بهداشتی تعطیل شده بود. که با بازرسی های میدانی صورت گرفته در بدو قبول مسئولیت، مشاهده نواقصات، تشکیل جلسات و دستور قاطع برای رفع نواقصات 
و حمایت های قانونی انجمن حمایت از زندانیان و پیگیری های مکرر قضایی و نهایتاً با تغییر مدیریت، کشتارگاه صنعتی شهرستان پارس آباد شروع به کار کرد. وی افزود: در این راستا جلسه ای با حضور افراد، ادارات و نهادهای ذی ربط و مدیران جدید کشتارگاه 
در محل دفتر دادستانی تشکیل و تصمیمات لازم اتخاذ و مصوبات جلسه بلافاصله ابلاغ شد. دادستان پارس آباد ادامه داد: در این جلسه مقرر شد از تاریخ شروع بکار کشتارگاه با مدیریت جدید از کشتار غیر مجاز در سطح شهر ممانعت به عمل آمده و توسط 
اتحادیه قصابان و ادارات صمت، تعزیرات و دامپزشکی به قصابان و کبابی های منطقه ابلاغ شود و در صورت کشتار غیر مجاز و عدم همکاری با کشتارگاه، واحد صنفی پلمپ و برابر مقررات مجازات خواهند شد. وی بیان کرد: باتوجه به شیوع بیماری های دام و 
نیز در راستای حفظ سلامت شهروندان عرضه کنندگان گوشت موظف به داشتن مهر اداره دامپزشکی بر روی لاشه دام ها هستند. فرهانی تصریح کرد: در صورت عدم رعایت موازین بهداشتی و عدم درج مهر دامپزشکی با فروشنده طبق قانون برخورد می شود.

دادستان شهرستان پارس آباد :

بهداشت عمومی و سلامت مردم خط قرمز دستگاه قضایی پارس آباد
نقش حجاب 

در پیشگیري از 
جرایم وآسیب 
هاي اجتماعي

حجت الاسلام جواد شکر نژاد به عنوان امام جمعه جدید 
شهرستان کلیبر معرفی شد. نشریه آوای حقیقت: به 
گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکز آذربایجان شرقی 
نماینده  ولی فقیه در آذربایجان شرقی با ذکر خیر مرحوم 
صباغی و دعای خیر برای موسوی، امامان جمعه ی اسبق 
از ویژگی های رشادی و عامل  کلیبر، مردمی بودن را 
موفقیت او در مدت دو سال مسئولیتش در کلیبر دانست 
و گفت: مردمی بودن باعث شد رشادی را که 1۲ سال 

سابقه ی امامت جمعه در هشترود، پارس آباد و کلیبر دارد 
و 15 سال هم در خارج از کشور به ویژه در جمهوری 
آذربایجان فعالیت فرهنگی داشته، به عنوان امام جمعه ی 

شهرستان ویژه ی میانه معرفی کنیم.
حجت الإسلام آل هاشم با اشاره به مقبولیت عمومی و 
موفقیت حجت الإسلام جواد شکرنژاد در هوراند تصریح 
کرد: کلیبری ها مردند؛ غیرت مند، وفادار و ولایت مدار 
کردیم  فکر  خیلی  شهرستان  این  باره ی  در  هستند؛ 

و آقای شکرنژاد را با توجه به نزدیکی کلیبر و هوراند 
و آشنایی اش با فرهنگ کلیبر و موفقیت و مقبولیتش 
در هوراند به عنوان امام جمعه ی این شهرستان انتخاب 
کردیم و مطمئناً با حمایت کلیبری ها در این شهرستان 
هم موفق خواهد شد. در این مراسم با تقدیر از زحمات ۲ 
ساله حجت الاسلام سید سعید رشادی، حجت الاسلام 
جواد شکر نژاد به عنوان امام جمعه جدید کلیبر معرفی 

شد.

معارفه امام جمعه جدید کلیبر



عطش ترک ها، آذری ها و صهویونیست ها 
برای ایجاد خطر ژئواستراتژیک علیه ایران

ادامه از صفحه اول
کاشت این غده و پایان این مناقشه با چنین شرایطی، مطلوب 
همه قدرت ها شد و نگرانی قدرت ها از اینکه این مناقشه نهایتا 
موجب برجستگی نقش ایران در قفقاز و نزدیکی آذربایجان 
به ایران شود، مرتفع شد. ایران می توانست در پرتو فروپاشی 
شوروی با درایت از فرصت استفاده کند و به عنوان بزرگ 
منطقه و صاحب اعتبار و نفوذ تمدنی در هر دو طرف، به 
جای سیاست تماشاچی و »بی طرفی منفعلانه«، سیاست 
»بی طرفی فعال« در پیش گیرد و فشار سیاسی خود را بر 

ارمنستان جهت بازگشت به مرزهای بین المللی حفظ کند.
حتی با برقراری آتش بس توسط قدرت ها، ایران می توانست با 
حفظ موضعی عادلانه، هیچ گاه به آتش بس بدون عقب نشینی 
چارچوب  این  در  و  انتقاد  آن  از  همواره  و  ندهد  رضایت 
فعالانه و مرتب بین باکو و ایروان نیز رفت و آمد کند و ثقل 
اتخاذ هوشیارانه،  تداوم بخشد.  به منطقه  را  سیاسی خود 
پیچیده، چندوجهی و دائم این موضع سیاسی، می توانست 
موجب نزدیکی و نیاز بیشتر هر دو طرف به ایران و نفوذ 
بیشتر ایران در هر دو طرف شود و آن گاه برعکس استراتژی 
آمریکایی ها و روس ها، ایران نقش اول را در قفقاز می یافت. 
در حالی که با هماهنگی قدرت های جهانی و کاشت این »غده 
آمریکایی« در قفقاز، عملا ایران از قفقاز دور شد؛ چراکه به 
لحاظ ژئواستراتژیک، باکو کلید اصلی حضور در قفقاز است. 
بر این کلیدی بودن باکو برای حضور در قفقاز، آمریکایی ها 
و همه بازیگرها به خوبی واقف بودند و برای همین استراتژی 

اصلی شان در این مناقشه ایجاد فاصله بین تهران و باکو بود.
غده آمریکایی بدخیم شد

»غده آمریکایی« ناشی از مواضع و اقدامات منفعلانه ایران، 
بهترین فرصت را برای باند علی اف در آذربایجان فراهم کرد تا 
علیه ایران تبلیغات کنند و از آن فاصله بگیرند. باند علی اف در 
احساس خطر از چسبندگی آذربایجان به ایران با قدرت های 
ایران،  استراتژیک  اشتباه  از  بنابراین  و  بود  جهانی شریک 
هوشیارانه حداکثر استفاده را برد و فرصت و مستمسک یافت 
ت  تواند هر فردی با تحصیلات امور بهدا شتی یا امور تربیتی 
سفیر در یک کشور مهم شود. البته این گونه عملکردها شاید 
در ابتدای انقلاب به دلیل نبود کادر قابل توجیه بود، اما پس از 
گذشت ۴۴ سال به هیچ وجه قابل توجیه نیست. امروز نه تنها 
سفیر متخصص و تربیت شده برای کشورهای جهان سوم و 

جهان دوم نداریم،
همچون  کشورها  مهم ترین  برای  متخصص  سفیر  حتی 
آمریکا، انگلیس، روسیه، فرانسه، چین، آلمان، ترکیه و… هم 
نداریم. مدت ها این کشورها بی سفیر مانده و می مانند و اگر 
بعد از مدت ها سفیری هم اعزام شود، عمدتا بدون تخصص 
حرفه ای بر آن کشور می رود تا آموزش ضمن خدمت کند! 
آنچه به عنوان انفعال در نمونه بحران قفقاز مشاهده شد، این 
انفعال همواره در همه موارد جاری و ساری بوده است. بنده 
به یاد ندارم حتی یک مورد از مسائل اساسی سیاست خارجی 
را که وزارت خارجه بدون انفعال و مبتکرانه و فعالانه پیش 
برده باشد و یک کریدور استراتژیک برای کشور گشوده باشد.

عمدتا توفیقات ایران در صحنه های منطقه ای و بین المللی در 
اساس متکی به دستگاه های غیر وزارت خارجه ای یا مقامات 
بالادستی بوده و حتی بعضا وزارت خارجه با تساهل و انفعال 
دستاوردهای آنها را هم به هدر داده است. هریک از مسائل 
اساسی سیاست خارجی را بررسی کنید، انفعال وزارت خارجه 
را خواهید دید. اکنون جهان در حال گذار از تک قطبی به 
چندقطبی است، ساختارهای صلب جهانی سست و سیال 
شده اند. اوضاع جهانی در این شرایط بسیار خطرناک است. 
کشورها برای توسعه جایگاه و نفوذ خود دست به تشدید در 

رقابت می زنند.
جنگ های اوکراین و قره باغ نمونه های بارز آن هستند. این 
وضعیت هم فرصت برای کشورهای آماده و فعال است و 
هم تهدید برای کشورهای منفعل و غیرآماده. معضل وزارت 
خارجه ربطی به این دولت و آن دولت و بازی های جناحی 
ندارد. بنده با توجه به امکانات و ظرفیت های داخلی و خارجی 
وزارت خارجه تصریح و تأکید می کنم که در شرایط کنونی 
جهان در حال گذار، وزارت خارجه با این وضعیت منفعل، 
تغییرات  است.  کشور  برای  معضل  و  مشکل  یک  بالقوه 
ساختاری، حلال مشکلات نیست؛ از کوزه همان تراود که 
در اوست؛ هرچه کوزه را بالا و پایین و چپ و راست کنید و 

رنگ های گوناگون روی آن بزنید، تفاوت نخواهد کرد.
دو سال پیش در جنگ دوم قره باغ، جهان بعد از سه دهه، 
عملا ناظر کارکرد »غده آمریکایی« در قفقاز با چراغ سبز 
آمریکا و سرکردگی ترکیه و اسرائیل بود. این بار نیز ایران 
موضع  همان  و  تکرار  را  قبل  استراتژیک  اشتباه  مجددا 
بی طرفی منفعلانه به عنوان تماشاچی را اتخاذ کرد. در واقع 
ایران با موضع تماشاچی و بی طرفی منفعلانه در جنگ اول 
قره باغ زمینه ورود و بازشدن پای آمریکایی ها، ترک ها و 
اسرائیلی ها را به قفقاز فراهم کرد و در جنگ دوم قره باغ 
با اتخاذ همان موضع انفعالی ناظر تماشاچی، روند تحکیم 
و تثبیت حضور ترک ها و اسرائیلی ها در قفقاز را صرفا نظاره 
کرد. ایران به جای رفتار تأمینی سیاسی فعال در مناطق 
استراتژیکی هم جوار خود، چه در جنگ اول و چه در جنگ 
دوم قره باغ که حق هر کشوری در چنین شرایطی است، 

صرفا تماشاچی ناامنی مرزهای استراتژیکی خود شد.
در جنگ اول، خلأ ناشی از موضع انفعالی و به هم ریخته 
ایران، »غده آمریکایی« را »پدید« آورد و در جنگ دوم، 
به هم ریخته و خلأ خود،  و  انفعالی  با همان موضع  ایران 
را  اوضاع  را »بدخیم« کرد. وزارت خارجه  آمریکایی  غده 
به همان سیاق دوره اول انفعالی، تماشاچی و به هم ریخته 
مدیریت کرد. با پیروزی ای که آذربایجان در بازپس گیری 
سرزمین های اشغالی از ارمنستان با کمک ترکیه و اسرائیل 
به دست آورد، عملا موقعیت ترک ها و اسرائیلی ها هم در 
حاکمیت و هم در افکار عمومی آذری ها تثبیت و نهادینه 
شد و حکومت علی اف نیز مستحکم شد. در واقع در قفقاز، 
ایران کنار گذاشته شد و ناچار همراه و خرسند از پیروزی 

آذربایجان شد.
روشن است که ترک ها و صهیونیست ها با موقعیتی که 
به دست آورده اند و جای پایی که محکم کرده اند همراه 
نفوذ خود  دنبال گسترش  به  مجدانه  آذری  ها،  با عطش 
بوده و قفقاز را به یک مزاحمت فعال دائمی و خطرناک 
ژئواستراتژیکی علیه جمهوری اسلامی ایران تبدیل می کنند.

اشتباه استراتژیکی ۳۰ساله باعث شد که یک غده بدخیم 
خطرناک و دائمی در بالای سر ایران کاشته شد به طوری که 
و  بلندپروازی ها  بود.  خواهد  آن سخت  با  مماشات  دیگر 
آسیای  سمت  به  پان ترکیسم  اساس  بر  توسعه طلبی ها 
مرکزی با اتحاد با حاکمان باکو و حضور اسرائیل و رضایت 
آمریکا، مدام خواه ناخواه منطقه قفقاز را بی ثبات و علیه ما 
تحریک آلود خواهد کرد. تحولات روزهای اخیر و پاکسازی 

قره باغ از ارامنه به خوبی این بی ثباتی مدام را نشان می دهد.
اکنون این غده به مرزهای ایران رسیده و کریدور زنگه زور 
در جوار مرزهای ما با ارمنستان را طلب می کند و ارامنه 
را تهدید می کند اگر مقاومت کنند این کریدور را از ایران 
خواهد گرفت. ایران در قفقاز جنوبی مانند کشتی گیر منفعلی 
است که حریف مرتب چپ و راست فیتیله پیچ می گرداند 
و به هر طرف می خواهد می چرخاند تا امتیاز جدید بگیرد. 
تعادل و توازن بین قدرت های منطقه به نفع ترک ها و به 
ضرر ایران به هم خورده است. تا موازنه برقرار نشود بی ثباتی 

و بحران در منطقه ادامه خواهد یافت.
وزارت خارجه  و  امنیت ملی  

تمام  شدم  خارجه  وزارت  وارد  وقتی  انقلاب  اوایل 
دیپلمات های رژیم سابق در وزارت خارجه بودند و وزارت 
خارجه را آنها می گرداندند. وزارت خارجه رژیم سابق ذاتا و 
ماهیتا بر اساس تعهد و دنباله روی از یک بلوک )غرب( شکل 
گرفته و عمل می کرد. بنابراین خصلت انفعال، ماهیتی و ذاتی 
وزارت خارجه بود. این خصلت ذاتی انفعالی تاکنون همچنان 
در وزارت خارجه باقی مانده است. برای همین بنا بر موسم ها 
وزارت خارجه نگاه به غرب یا نگاه به شرق می کند و قادر به 
استواری و اتخاذ سیاست مستقل غیرمتعهد و بدون انفعال و 

بدون نگاه به این و آن نیست.

یادداشت خبرنگار

مغان، تراکم کاندیداهای مقتدر 
اما بدون صلاحیت

نشریه آوای حقیقت: شیوا بیان-یادداشت؛ 
پنج ماه به انتخابات  مجلس و پس از هیاهوی 
تیک های سبز در اردبیل که برخی ها از 
جمله بیوته و پیرموذن از انتشار رنگ تیک 
ها پرهیز کردند، به نظر می رسد نمایندگان 
فعلی اردبیل بر محور تبلیغات حول وظایف 
دیده  دیگران  از  بیشتر  خود،  نمایندگی 
و  اسکندرپور  بهروز  همچنان  و  می شوند 
شاکر با انگیزه تر از دیگران در تکاپو هستند و 
تحرکاتی از تکلوی، صادقی و حجت الاسلام 

حسین نوری نیز مشاهده شده است
کمبود  با  اردبیل  در  انتخابات  اگرچه 
شده  مواجه  فعال  و  مطرح  کاندیداهای 
است، اما پارس آباد شاهد حجم گسترده ای 
از کاندیداهایی است که اما و اگر فراوانی با 
خود به یدک می کشند که به مرور وضعیت 

آنها می پردازیم
جهانگیرزاده، نماینده ی فعلی که به احتمال 
زیاد به سرنوشت دیگر نمایندگان مغان به 
و  شد  خواهد  دچار  برومند  حبیب  مانند 
آخرین ماههای حضورش در مجلس فرصت 
بتوانند  تا  است  او  منصوبان  برای  مغتنم 
بهره برداری لازم را داشته باشند، البته اگر 
ترس از قانون را بیشتر مد نظر داشته باشند

سابقه ی  نیز   اسبق  فرماندار  بیگدلو،  ایرج 
رد صلاحیت دارد. اگرچه حتی در صورت 
مدارای شورای نگهبان با وی،ممکن است 
غریب نوازی  و  نمایی  مظلوم  در  او  فرمول 
مغان، دیگر جواب ندهد و ثابت شود جرقه ی 
شانس او در حد یک دوره بوده و بدون ریشه 
و قوم و قبیله در مغان، امکان موفقیت نیست

ادوار  بازنده ی  بهترین  رعنایی،  علی  امید 
همواره  وی  است.  استان  شمال  انتخابات 
با تکیه بر رای بیله سوار و بدون توجه به 
پارس آباد تا لب مرز نمایندگی می رفت، اما 
اینبار با ظهور حسین منفرد از بیله سوار، می 
تواند به نفع منفرد انصراف دهد و بار دیگر 
خود  خودخواهی  به  را  منطقه  این  آرای 

نسوزاند
ورزند، میزان آرای او در شورای شهر سابق 
تکرار نخواهد شد .  نیز  برای مجلس  حتی 
حضور او در شورای شهر ثابت کرده است 
که هر فرد محبوبی نمی تواند موثر باشد و 
انتخاب وی یک فرصت سوزی بزرگ برای 
و  پدرش  کنار  در  ورزند  بود .حضور  شهر 
همراهی با امورات اقتصادی می تواند تاثیر 

بهتری برای مغان به ارمغان آورد
جمعی  دسته  لجاجت  به  کاندیداها  اکثر 
و  پور  حاجی  زاده،  محسن  زاده،  حاجی 
پورحسین که همگی منتسب به قره داغی ها 
هستند، امیدوارند که با تمام قوا در عرصه 
بمانند و رای این اکثریت را شرحه شرحه 

کنند و پیروزی دیگر رقیب را شاهد باشند
ابراهیمی، سابقه ی تائید، رد و تائید صلاحیت 
تواند  نمی  که  دانشگاه  مغرور  استاد  دارد. 
ستاد خود را برای دوره ی بعد حفظ کند و 
اطرافیان با شناخت تک دوره ای از روحیات 
او سعی می  کنند در دوره ی بعدی ابزاری 
برای این عزیز نباشند. فعلا ابراهیمی باید در 
جریان باشد اخذ صلاحیت از تهران با گرفتن 

صلاحیت در مغان متفاوت است
تابش که فعلا در حالت فریز به سر می برد، 
نیزسابقه ی رد صلاحیت دارد. او شانس برتر 
است اما فعلا کم تحرک بوده و تقریبا در 

تعطیلات رسانه ای سیر می کند. چرا؟
سپه یا فهمیی نیز کهنه سواران انتخابات 
یقه ی  باز هم صلاحیت  که  مغان هستند 
آنها را ول نخواهد کرد. به نظر می رسد در 
این دوره انتخابات، مغان با برخورد اسامی 
بزرگ به سد صلاحیت  ها، روی چهره های 
جدید بایستی حساب ویژه باز کند. انتخاباتی 
مغان جاری  در  پرخرج  رقابتی  و  ثروتمند 

خواهد بود.

تحلیل
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رضا امیرپور - آوای حقیقت: 
طبق پش بینی های بعمل آمده دوره 
اسلامی در  دوازدهم مجلس شورای 
حوزه انتخابیه شهرستان های پارس 
آباد، بیله سوار و اصلاندوز  با مشارکت 
عده کثیری از داوطلبان روبرو شده و 
بر اساس میزان جمعیت حوزه های 
انتخابیه این حوزه با بیشترین تعداد 
کاندیداها نسبت به دیگر شهرستانهای 
استان به استقبال دوره دوازدهم رفته 

است.
مغایر با ادوار گذشته انتخابات در این 
دوره، از جهت مختلف قابل بررسی و 
تحلیل است. از طرفی با توجه به جو 
مردمی  اعتراضات  و  کشور  سیاسی 
بدلیل شرایط نامساعد اقتصادی تورم 
افسارگسیخته، سیاست های دوگانه 
دولت مردان در مبارزه با فساد و گرانی 
و افزایش دزدی و اختلاس و جریان 
آقازاده ها و نارضایتی قاطبه مردم از 
رد  همچنین  دولت  های  سیاست 
صلاحیت فله ای نامزدهای انتخابات 
در دوره گذشته و کاهش محسوس 
نظر  به  مردمی  آراء  مشارکت  میزان 
می رسد، بررسی صلاحیت داوطلبان 
گیرانه  سخت  چندان  دوره  این  در 
نباشد و استقبال از مشارکت مردم و 
کشیدن آنان به پای صندوق های رای 
دور از انتظار نیست. اما این فقط یک 
تحلیل سیاسی است و بعید نیست 
با توجه به دیدگاه متفاوت نهادهای 
حاکمیتی به اصلاح طلبان و استنباط 
زمین  در  رقیب  جبهه  بازی  از  آنان 
داوطلبان  صلاحیت  بررسی  دشمن 
دوره  همچون  اصلاحات،  بالاخص 
گذشته و حتی با شدت و حدت بیشتر  

غیر قابل اجتناب است.
به هر روی فارغ از شکل انتخابات در 
انتخابات در   ، استانهای کشور  دیگر 
بیله سوار  آباد،  انتخابیه پارس  حوزه 
و اصلاندوز و کل استان اردبیل قابل 
قیاس با دیگر مناطق کشور نیست و 
ترکیبی از انتخاب، طایفه ای و قومی، 
حزبی و گروهی ، تعصبات دوستی و 
وابستگی و تعداد اندکی هم از روی 
شایسته سالاری یا به عبارتی شناخت 
از کاندیداها و انتخاب فرد اصلح از بین 
بد و بدتر می باشد البته بد و بدتر به 
غالبا  که  کاندیداهایی  که  دلیل  این 
مثمر ثمر هستند و تخصص و تجربه 
شان به درد منطقه می خورد ، در احراز 

صلاحیت ها دچار مشکل می شوند.
گذشته از این محدودیت ها و موانع که 

البته مختص استان ما نیست و شرایط 
سیاق  و  سبک  بدین  کشور  کل  در 
واقف  جریان  این  بر  همگان  است، 
هستند که از تعداد 11۰ کاندیدایی 
که در پیش ثبت نام دوازدهمین دوره 
از حوزه پارس آباد نام نویسی کرده اند، 
انگشتان  به  مدعیانشان  تعداد  صرفا 
دست نمی رسد و بیشتر آنها بخاطر 
مسائلی جز نمایندگی در این کارزار 
ثبت نام کرده اند و شکل فرمالیته دارد.

از مدعیان نیز می توان گفت از برخی 
طوایف چندین نامزد نام نویسی کرده 
اند که کار را برای رقابت در بین آن 
طوایف دشوار می نماید مگر اینکه در 
نهایت با همدیگر لابی کرده و از رقابت 
محدود در بین طایفه به رقابت وسیع 
در حوزه انتخابیه، تغییر متد بدهند که 
تقریبا در هر طایفه ای چند کاندیدای 
طوایف  مخصوصا  دارد  وجود  رقیب 
پرجمعیت همچون قره داغلو،  اجیرلو، 
گیکلو، همومونلو بیگدلی ، مقانلو و ...  

اگر بخواهیم با همین ترکیب پیش 
را  حوزه  این  در  انتخابات  نام  ثبت 
بگوییم  باید  کنیم  بررسی  و  تحلیل 
کاندیداهایی همچون ابراهیمی ، سپه 
یا قاسم زاده یا جایگزین آندو از اجیرلو 
همچون حق زاده کاندیداهایی هستند 
که به شکل سنتی این آرا را همیشه 
آنها  دربین  که  دارند  خود  سبد  در 
ابراهیمی پتانسیل بیشتری در مقایسه 
با رقبای خود دارد و می تواند با کمی 
درایت و چاشنی خلاقیت خود را از 
بقیه جدا کرده و به کرسی بهارستان 

نزدیک کند.
و اما کاندیداهایی همچون پورحسین، 
و  فهیمی  جهانگیرزاده،سپه،برومند، 
... که امتحان پس داده اند هر چند 
در  اصولا  اما  ای،  طایفه  آراء  دارای 
سپهر سیاسی مغان و انتخاب سنتی 
یک دوره ای، فرصت سوزی کرده و 
برآورده  را  مردم  انتظارات  نتوانستند 
که  پورحسین  استثنای  به  سازند 
ادوار  کلیه  در  پاکدست  ای  نماینده 
انعطاف  با  شود  می  محسوب  مغان 
بیشتری در سیاست ورزی و استقلال 
فکری برای بار دوم کرسی بهارستان را 
تصاحب کرده و سنت شکنی نماید با 
این حال دور از انتظار نیست اگر در 
بین طایفه خود تک کاندیدا باشد،چه 
بسا مجددا کرسی بهارستان را لمس 

نماید.
عمر  طول  مسلماً  که  برومند  اما 

تمام  استان  شمال  در  اش  سیاسی 
شده تلقی می شود شانسی در این 
کارزار ندارد. ولی جهانگیرزاده بعنوان 
نماینده کنونی که به تبعیض آمیزترین 
و پارتی باز ترین و فامیل سالارترین 
دارد  شهرت  مغان   ادوار  نماینده 
پیش  کودکان  حد  در  اش  کارنامه 
دبستانی بوده و تقریبا جز کشف آمار 
شرکت ها و هلدینگها و ادارات و مراکز 
علمی و دانشگاهی،نهادها و موسسات 
برای استخدام اقوام و خویشاوندان یا 
تعیین رئیس و مدیر و مدیرعامل برای 
کسب اختیارات آنها جهت پارتی بازی 
و رابطه سالاری چیز دیگری از وی در 
اذهان افکار عمومی ثبت و ضبط نشده 

است.
به  نویت  بالا  مطالب  به  استناد  با 
کاندیداهایی می رسد که تازه وارد این 
کارزار شده اند و تا حدودی در بین 
مدعی کسب  و  مردم شناخته شده 
کرسی بهارستان و نماینده شایسته 
برای مردم منطقه هستند از میان این 
کاندیداها که دارای عملکرد و سابقه 
می  داشتند،  مسئولیت  و  مدیریتی 
توان به عباس تابش، ساسان ورزند، 
زاده، حسین منفرد،  اسدالله محسن 
میکائیل حاجی زاده و عدالت حاجی 
پور اشاره کرد که هر کدام به نوبه خود 
مهره ای مهم و شایسته برای تکیه بر 
کرسی بهارستان هستند و بعید نیست 
رقابت واقعی در بین این کاندیداها رقم 

بخورد.
و  سوابق  داشتن  با  تابش  عباس 
عناوینی در سطح ملی مدعی منتخب 
مردم در دوره دوازدهم است یقینا او 
بهره  قدرتمندی  های  وجود لابی  از 
مند است که توانسته خود را تا سطح 
چنین  وجود  لذا  نماید  مطرح  وزیر 
لابی هایی در مجلس می تواند امتیاز 
هر  و  منطقه  آن  مردم  برای  بزرگی 
حوزه انتخابیه ای باشد هر چند نقد 
عملکرد ضعیف او در منطقه علیرغم 
داشتن پست هایی مرتبط در سطح 

وزرا بر وی منتسب است.
حسین منفرد استاد دانشگاه و عضو 
حاضر  حال  در  است  علمی  هیئت 
وی یکی از نوابغ نادر در رشته ریاضی 
است. او مقالات و کنفرانس هایی در 
کشورهای پیشرفته اروپایی و در بین 
کرده  ارائه  ریاضی  رشته  دانشمندان 
است منفرد رییس دانشگاه بیله سوار 
بوده و در حال حاضر رئیس دانشگاه 

گرمی است بیله سوار زادگاه وی بوده 
و ساکن جعفرآباد می باشد منفرد از 
طایفه کنده ای های مقیم پارس آباد 
وصلت کرده است این یعنی علاوه بر 
اینکه استطاعت جذب آراء بیله سوار 
و جعفرآباد را دارد ظرفیت جذب آرا 
پارس آباد را نیز بواسطه رابطه سببی 
دارد و می تواند به شگفتی این دوره از 

انتخابات لقب گیرد.
ساسان ورزند دکترای حقوق ، عضو 
است  دانشگاه  مدرس  و  وکلا  کانون 
و  کننده  تولید  عنوان  به  همواره  او 
کشور،  سطح  در  نمونه  کارآفرین 
استان اشتهار دارد یکی از صفت های 
نیکوی انسانی که صدق گفتار است از 
منشهای اخلاقی وی بشمار می رود 
او در دور چهارم شورای شهر پارس 
آباد که در حوزه محدودتری نسبت به 
نمایندگی برگزار می شود با 1۳ هزار 
رای بعنوان منتخب اول شورای شهر 
پارس آباد انتخاب شد. بدون شک با 
توجه به ظرفیت هایی که در وی سراغ 
داریم می تواند بعنوان یکی از اصلی 
دوازدهمین  منتخب  مدعیان  ترین 

دوره مجلس شورای اسلامی باشد.
اسدالله محسن زاده از مدیران ارشد 
سمت  در  که  است  اردبیل  استان 
است  نموده  مدیریت  مختلفی  های 
مدیرکل جهاد عشایری،منابع طبیعی 
و جهادکشاورزی، مشاور و مدیر پروژه 
عضو  و  مدیرعامل  و  مرزی  آب های 
هیئت مدیره کشت و صنعت مغان 
سمت هایی است که اسدالله محسن 
زاده در هر یک از آنها دستاوردهای 
قابل قبولی ارائه کرده است.  محسن 
حاشیه،  بی  مدیران  از  یکی  زاده 
یک  در  و  مجرب  متعهد،  جهادی، 
کلام تکنوکراتی است که حضورش در 
شرکت مغان به احیا و تحول اساسی در 
این شرکت انجامید او با حذف واسطه 
بندی  طبقه  طرح  مغان  شرکت  در 
مطالبات  از  که  کرد  اجرا  را  مشاغل 
چندین و چندساله پرسنل و کارکنان 
تمامی شرکت های خصوصی و دولتی 
بود که با تعهد و احساس مسئولیت  
محسن زاده در قبال پرسنل مجموعه 
خود تا این لحظه تنها در این شرکت 

به منصه ظهور گذاشته شده است.
  اقدامی که تحولی عظیم در سرنوشت 
پرسنل و کارگران ایفا کرد.البته این 
تنها یکی از خدمات او در شرکت مغان 
است خدماتی که در تاریخ شرکت بی 

در  خدمات  از  این حجم  است،  سابقه 
دوره مدیریت یک مدیر انجام شود.

کسانی که ازمدیریت راهبردی مختصر 
که  دانند  می  نیک  دارند،  معلوماتی 
مدیریت در شرکت مغان معادل وزارت 
زاده  و محسن  است  و وکلای مجلس 
می تواند با پشتوانه آرای فراطایفه ای 
نماینده شایسته ای برای حوزه انتخابیه 
و  سوار  آباد،بیله  پارس  شهرستانهای 
های  فعالیت  رصد  باشد.در  اصلاندوز 
استقبال  گردید  مشخص  کاندیداها 
دیدار  در  زاده  محسن  از  که  صمیمی 
مستولی  ها  بازدید  و  دید  و  ها  چهره 
منتخب  پدیده  عطر  و  بو  شود،  می 
از وی  بهارستان  دوره دوازدهم کرسی 

استشمام می شود.
عدالت حاجی پور علیرغم سن کم بعنوان 
یک جوان مستعد مسئولیت های زیادی 
را در کارنامه خود دارد و توانسته تجارب 
ارزشمندی را در طول دوره مدیریتش 
در سمت فرماندار و دیگر سمت های 
اجرایی بدست آورد. دستاوردی که می 
تواند در چنین کارزاری بعنوان اساسی 
ترین اهرم و ابزار تکنیکی کلید گشایش 
بسیاری از مشکلات و معضلات لاینحل 

حتی در کسوت نمایندگی باشد.
در  که  زاده  میکائیل حاجی  بالاخره  و 
شرایطی متفاوت حدود 1۴ هزار رای در 
دور قبلی کسب کرده که البته سمتی 
استخدام  و  نداشته  دولتی  مناسب  در 
هیچ ارگانی نیست بلکه خود کارآفرین 
خلاقی است و سرمایه خوبی از فعالیت 
های اقتصادی بدست آورده است نظر 
به اینکه 1۴ هزار رای اکتسابی وی در 
شرایطی بود که از طایفه آنها دو کاندیدا 
که یکی نماینده دوره قبلی بود مشارکت 
داشت و بسیاری از طرفداران کاندیدای 
از  نارضایتی  بدلیل  قبل  دوره  منتخب 
عدم تحقق خواسته هایشان به اردوی 
حاجی زاده پیوستند در شرایطی که در 
دوره دوازدهم )دوره آینده( شرایط کاملا 
متفاوت است و کار را برای حاجی زاده 
باید  دو چندان سخت کرده است و 
تلاش مضاعفی را تا رسیدن به کرسی 

بهارستان تقبل نمایند.

خیال بافی نماینده مشگین شهر در آستانه انتخابات مجلس / ارشق نقطه شروع منطقه آزاد !!
آوای حقیقت: محمود عباس زاده نماینده مردم مشگین شهر در مجلس شورای اسلامی گفت: ارشق به عنوان نقطه شروع منطقه آزاد انتخاب شده و به زودی عملیات اجرایی منطقه آزاد استان اردبیل از این نقطه آغاز 
می شود. با گذشت بیش از دو سال از مصوبه مجمع تشخیص مصلحت نظام، راه اندازی منطقه آزاد تجاری استان اردبیل، معطل اختلاف نمایندگان استان در مجلس مانده و آقایان مجلسی در واقع مانع این مصوبه 
شده اند. اختلاف بر سر مرکزیت منطقه آزاد تجاری استان اردبیل در حالیست که بعد از گذشت سال ها در مجمع از بین چهار منطقه منفصل پیشنهادی پارس آباد - بیله سوار، گرمی و منطقه مشترک مشگین شهر، 
اردبیل و نمین منطقه آزاد در محدوده 1۰ هزار و ۶5۰ هکتار به تصویب نهایی برسد، اما مجمع انتخاب یک نقطه از چهار نقطه پیشنهادی را برعهده دولت گذاشت تا نقطه اختلاف نمایندگان استان از اینجا شروع شود.

به هر حال منطقه آزاد استان اردبیل دربند اختلافاتی شده که نه جنبه اقتصادی بلکه صرفا مسائل سیاسی و انتخاباتی اش برای مجلس نشینان اردبیلی حائز اهمیت است/آران مغان

تحلیل انتخابات؛ دوره دوازدهم

کدام کاندیداهاظرفیت کسب کرسی بهارستان را دارند



نشریه آوای حقیقت: دکتر ضیاء دادگر بعنوان یکی از جراحان فوق تخصص در شمالغرب کشور و بومی شهرستان پارس آباد است که کمتر کسی در استان اردبیل 
پیدا می شود، که نام نیک او را نشنیده باشد.  دکتر دادگر بعنوان یکی از جراحان حاذقی است که تا کنون هیچ گونه عمل جراحی از زیر دست او بدون معالجه و عمل 
موفقیت آمیز خارج نشده است و هیچگاه بیمار خود را به دیگر شهرستانها یا مراکز استان اعزام نکرده است بلکه بیمارانی از مراکز استان و دیگر شهرستانها را که دیگر 
پزشکان و جراحان موفق به عمل وی نشده اند، پذیرش کرده و نسبت به معالجه و عمل جراحی وی اقدام کرده است. در کل منطقه شمالغرب کشور دکتر دادگر دومین 

پزشکی است که دارای فوق تخصص جراحی سوختگی و ترمیمی است که تنها همکار وی نیز در شهرستان تبریز مستقر است. یکی از افتخارات دکتر دادگر بعنوان 
بومی منطقه که ارق و تعصب وافری به منطقه خود دارند، این بوده است که به پیشنهادات متعدد از مراکز استان و دیگر شهرستانها ، تن در نداده و در زادگاه و محل 
زندگی خود همچون یک عشایر زاده نجیب خدمت به همشهریان را با افتخار قبول کرده و به کار طبابت پرداخته است. نشریه آوای حقیقت مفتخر است به مناسبت 

افتتاح مطب جدید و تغییر مکان مصاحبه ای اجمالی با این پزشک حاذق و نجیب انجام داده است که به سمع و نظر خوانندگان عزیز می رساند.

مصاحبه اختصاصی با دکتر دادگر فوق تخصص جراحی ؛

افتخارم این است که همچون یک عشایرزاده در خدمت همشهریان هستم

 دکتر با اینکه مردم استان و حتی شمالعرب 
کشور شما را به اسم میشناسند، با این حال 
عزیز  خوانندگان  برای  را  اجمالاخودتان 

معرفی بفرمایید.
بنام خدا و با سلام محضر همشهریان و هموطنان 
عزیز در اقصی نقاط کشور، بنده دکتر ضیاء دادگر 
فوق  جراحی  رشته  در  سال 1۳۷۴  از  و  هستم 
تخصصی پلاستیک و زیبایی و جراحی عمومی 
یک  همچون  سوختگی  جراحی  تخصصی  فوق 
خدمت  در  مغان  کوچک  فرزند  و  عشایرزاده 
شهروندان عزیز هستم و مفتخرم که دارای دو بورد 
تخصصی جراحی عمومی و فوق تخصصی جراحی 

پلاستیک از دانشگاه تهران می باشم.
در طول ۲8 سال گذشته انواع جراحی های قلب ، 
مری، معده ، روده ، آپاندیس، کیسه صفرا و دیگر 
جراحی های اعضای بدن را با موفقیت انجام داده ام 
و تا کنون حتی یک نفر از زیر دست بنده به اردبیل 
اعزام نشده است و حتی بیمارانی از مراکز استان 
اردبیل و دیگر مراکز استانهای همجوار را پذیرش 
کرده و جراحی نمودم در کنار این عملیات جراحی 
مجددا یک دوره سه ساله جراحی فوق تخصصی 
ترمیمی را سپری نموده ام که در سطح استان 

اولین و  تنهاترین جراح در زمینه جراحی ترمیمی 
و پلاستیکی بوده و در این زمینه از موی سر تا 
نوک انگشتان پا بعنوان یک پزشک فوق تخصص 

سوختگی صاحب نظر می باشم.
در این راستا هر گونه شکستگی فک ، صورت، 
بریدگی و پارگی و قطع دست و زیبایی پوستی 
و جراحی های ترمیمی پوست و دیگر مشکلات 
بنده است و  و تخریبات عضلانی جزو تخصص 
باید عرض شود در این زمینه در کل شمالغرب 
از  یکی  که  دارد  وجود  تخصص  فوق  دو  کشور 
آنها از همکاران بنده در تبریز هستند و بنده در 
استان اردبیل هستم و آماده پذیرش بیماران از کل 
آذربایجان و حتی کل جغرافیای کشور هستم و 
خوشحالم که بتوانم در زمینه جراحی ترمیمی و 
سوختگی  نام و آوازه منطقه مغان را به کل کشور 
برسانم و خدمتی به شهرستان و منطقه و استان 

کرده باشم.
اولین  داریم  اطلاع  ما  که  جایی  تا  دکتر   
بیماران  جراحی تخصصی و فوق تخصصی 
در شهرستان را جنابعالی انجام داده اید و با 
ارق و تعصب مثال زدنی مانع از اعزام بیماران 
به دیگر مراکز استان و تحمیل هزینه های 

گزاف به همشهریان شده اید و حتی علیرغم 
مطب  انتقال  جهت  متعدد  پیشنهادات 
حضرتعالی به مراکز استان ها قبول نکرده 

اید، چرا و به چه دلیل؟
همانطور که در اول عرایضم گفتم بنده متعلق به 
مردم این منطقه هستم و از خدمت به مردم این 
منطقه بیش از هر منطقه و شهرستانی خرسند و 
مسرورم و به حول و قوه الهی در زمینه جراحی 
پزشکی و دیگر تخصص هایم در این شهرستان 
هر کمکی که برای توسعه منطقه از دستم بر بیاید 
دریغ نخواهم کرد و علیرغم کمبودها و خلاء نیروی 
متخصص از جمله دستیار تخصصی باید در کنار 
جراحان حضور داشته و همکاری داشته باشند، 
هیچگونه گله ای نداشته و مانع از خدمت بنده به 

مردم این منطقه نخواهد شد.
 دکتر ظاهرا آقازاده حضرتعالی نیز به عنوان 
یکی از فرزندان برومند این آب و خاک پا 
جای پای شما گذاشته و پله های ترقی را 
در رشته پزشکی طی می کنند به نظر شما 
این پتانسیل در آقازاده نیز هست که همچون 

شما افتخار پزشکی کشور و استان باشند؟
از  اخیرا  نیز  زاده  بنده  گفتید  که  همانطور  بله 

دانشگاه تهران در رشته پزشکی عمومی رادیولوژی 
بیمارستان امام تهران قبول شده است و بعنوان 
رادیولوژی  جوانترین پزشک در کشور در رشته 
هستند که او نیز همچون بنده در خدمت مغانی 
های مقیم تهران و بیمارانی که از شهرستان به 

تهران مراجعه می کنند ، خواهند بود.
دکتر بعنوان یک پزشک و جراح متخصص و 
فوق تخصص، اطلا عات بدست آمده حاکی 
است پیشنهادات فراوانی در زمینه مدیریت 
شده  سبب  عاملی  چه  است  شده  شما  به 
است تا از پذیرش این مسئولیت ها خودداری 
نمایید و چه مسئولیتی در حال حاضر دارید.

همانگونه که عرض شد بنده مایلم بیش از آن که 
تا  دارم  تمایل  نمایم  زمینه مدیریت خدمت  در 
آنان  در خدمت  دارند  نیاز  بنده  به  که  بیمارانی 
بوده و کار مفیدی در زمینه نجات جان بیماران و 
ترمیم و جراحی باشم تا اینکه پشت میز نشسته و 
از بیمارانی که نیازمند تخصص بنده هستند غافل 
شوم و بیماران ناچار به مراکز دیگر استان ها سفر 

کنند و متحمل هزینه های گزافی بشوند.
مشکلات  از  گرهی  توانم  می  که  مفتخرم  بنده 
همشهریان عزیزم بعنوان یک بومی منطقه گشوده 
بالاترین ارزش و درجه  تا  این برای من  باشم و 

اهمیت دارد و به این کار افتخار می کنم.
علیرغم این تلاش ها بعنوان یک شخصیت حقیقی 
برخی مسئولیت ها از جمله مدیر فنی بیمارستان 
شهدا به بنده محول شده است و در جلسات مرگ 
و میر و مبتلا و درمان بیماران شهدا در خدمت 
مردم هستم و از طرفی نیز بعنوان مسئول جامعه 
نظام پزشکی در دفاع از حقوق بیماران پیش قدم 
می باشم تا خدای نکرده حقی از بیماری ضایع 

نشده باشد.
به  دادگر  دکتر  مطب  که  است  توضیح  به  لازم 
به  مدنی  شهید  خیابان  در  واقع  نور  ساختمان 
سمت محله مطهری انتقال یافته است و از این 
پس در این آدرس ذکر شده در خدمت بیماران و 

شهروندان عزیز خواهند بود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه در دیدار با وزیر 
این سازمان خود  بر آمادگی  جهادکشاورزی 
جهاد  وزارت  با  مشترک  طرحی  تهیه  برای 
منجر  برنامه  این  که  کرد  تاکید  کشاورزی 
مانند  محصولات  از  برخی  واردات  به حذف 

کنجاله، سویا و نهاده های دامی شود.
از  نقل  به  حقیقت  آوای  نشریه  گزارش  به 
خبرگزاری تسنیم، داوود منظور معاون رئیس 
جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور 
با محمد علی نیکبخت وزیر جهادکشاورزی 
دیدار و گفتگو کرد. مقرر شد صرفه جویی های 
ارزی با مدیریت تولید خوراک دامی در اولویت 

همکاری های مشترک دو دستگاه قرار گیرد.
در این دیدار که با حضور جمعی از معاونین دو 

دستگاه برگزار شد، وزیر جهاد کشاورزی ضمن 
اظهار رضایت از رویکرد حمایتی و تحول آفرین 
سازمان برنامه و بودجه در دوره جدید، نسبت 
به حل مسائل و برنامه ریزی های کارشناسی 

بوجود آمده ابراز امیدواری کرد.
مذکور  دوجانبه  دیدار  جریان  در  منظور   
تهیه  برای  خود  متبوع  سازمان  آمادگی  بر 
کشاورزی  جهاد  وزارت  با  مشترک  طرحی 
تاکید کرد که منجر به حذف واردات برخی 
از محصولات مانند کنجاله، سویا و نهاده های 
دامی و جایگزینی برخی خوراک های دامی کم 
آب بر و پر بازده شده و از خروج بی رویه ارز 

جلوگیری کند.
در ادامه  منظور به این نکته اشاره کرد که 

باید برنامه ریزی های مشترکی انجام شود تا از 
تغییر کاربری زمین های کشاورزی جلوگیری 
شده و اسکان جمعیت در نقاطی با زمین های 
غیرمرغوب صورت بگیرد تا با برنامه ریزی های 
صیانت  کشاورزی  زمین های  از  کارشناسی 

شود.
در این جلسه وزیر جهاد کشاورزی با پراهمیت 
دانستن امنیت غذایی در تمامی کشور ها بر 
لزوم طراحی و برنامه ریزی های مشترک بین 
دو دستگاه تاکید کرد و گفت: باید یک شورای 
عالی امنیت غذایی نیز تاسیس شود و در آن 
برنامه ریزی های لازم برای تامین انواع خوراک 
دامی و مواد غذایی مورد نیاز جمعیت کشور 

صورت بگیرد.

شد  تصریح  همچنین  مذکور  جلسه  در 
جدی  اراده  کشور  بودجه  و  برنامه  سازمان 
دارد تا مطالبات باقیمانده گندم کاران تا پایان 
مهرماه سال جاری پرداخت شود و در آینده 
مدت  میان  مدت،  کوتاه  برنامه ریزی های  با 
و بلندمدت، امنیت غذایی در کشور بیش از 
پیش تضمین شده و مایحتاج روزانه مردم با 

قیمت مناسب تامین شود.
در این جلسه مقرر شد آقایان خاوازی قائم مقام 
و معاون برنامه ریزی جهاد و نیازی معاون فنی، 
امور زیربنایی و تولیدی سازمان برنامه و بودجه 
کشور، با برگزاری جلسات مشترک، مسائل فی 

مابین را هماهنگ و پیگیری کنند.

پرداخت مطالبات گندم کاران تا پایان مهر ماه
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فرماندار محترم 
شهرستان پارس آباد

 جناب آقای جابر جهان بین 

خبر درگذشت پدر گرامیتان موجب تأسف و تأثر 
گردید. 

غم فقدان پدر که عمری را در مسیر تعالی فرزندان 
و خانواده سپری نموده است، سنگین است.

 این مصیبت بزرگ را خدمت جنابعالی و خانواده 
محترم تسلیت عرض می نمایم و از ذات اقدس 
الهی برای آن مرد درگذشته رحمت و غفران و 
و  صبر  محترم  بازماندگان  و  حضرتعالی  برای 

سلامتی خواهانم.

هیئت تحریریه نشریه آوای حقیقت

حق کسی که عمل نیکی را به تو عرضه میکند این 
است که از او قدردانی کنی و نیکی هایش را به 

زبان آوری و از او به خوبی یاد کنی

آقایان فرهاد آزاد 
و یوسف تقی زاده 

بدینوسیله ما عده ای از اهالی شهرستان پارس آباد مراتب قدردانی و 
سپاس خود را از بذل تلاشهای مجدانه جنابانعالی در راه خدمتگزاری 
خالصانه ابراز نموده و از زحمات و مساعی بی شائبه شما در جهت 
تکریم ارباب رجوع که  آینه وظیفه شناسی و پژواک دانایی و تعهد 

شماست تشکر می نماییم.
آرزو می کنیم دستی بالای تمامی دست ها مدد کارتان باشد. دلتان 
مامن مهر خدا ، دستهایتان درگاه دعا و چشم هایتان گوهری پاک و 

پربها باد.
امید است در پرتو عنایات حق همواره در کلیه شئون زندگی موفق و 

موید باشید.

نابرده رنج، گنج میسر نمی شود

بخش  مسرت  دانم؛نوید  می  وظیفه  و  لازم  برخود 
انتصاب شایسته ی ، برادر ارزشی، مؤمن و متعهد 
در آن جایگاه گرانسنگ را به سمت مدیر فروش و 
بازاریابی شرکت تراکتور سازی ایران- تبریز  تبریک و 

تهنیت عرض نمایم. 
برای  روزافزون  توفیقات  مزید  منان  ایزد  گاه  ازدر 
خدمتی سرشار از شور و نشاط و مملو از توکل الهی 
مسالت  اسلامی  ایران  شکوفایی  و  رشد  جهت  در 

داریم. 

هیئت تحریریه نشریه آوای حقیقت

دوست عزیز و گرانمایه 
جناب آقای

 مهندس بهنام رزمجو

دادستان عمومی و انقلاب پارس آباد خبر داد:
کشف 35 تن گندم فاسد

 در پارس آباد
عمومی  دادستان  حقیقت:  آوای  نشریه 
از ۳5  بیش  از کشف  پارس آباد  انقلاب  و 
تن گندم فاسد و غیرقابل مصرف در انبار 
روستای فیروزآباد شهرستان پارس آباد خبر 

داد.
در  فرهانی  فیروز  ما،  سبلان  گزارش  به 
 ۳5 از  بیش  کشف  از  خبرنگاران   جمع 
تن گندم فاسد و غیرقابل مصرف در انبار 
روستای فیروزآباد شهرستان پارس آباد خبر 
داد و گفت: در مشاهدات میدانی و نتیجه 
آزمایشات واصله مشخص شد ۳5 تن گندم 
انباشته شده در انبار فیروزآباد به طور کامل 

فاسد و غیرقابل مصرف انسانی بود.
وی افزود: مابقی گندم که حدود ۹۰۰ تن 
است  که از این میزان ۷5۰ تن از گندم 
ها بطور غیرقانونی به شمال استان بارگیری 
شده است که نبایستی این اتفاق می افتاد و 
قطعا هر اداره و یا رئیس اداره یا اشخاصی 
در این امر قصور داشته باشند با آنها برخورد 

قانونی انجام خواهد شد.


